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初探區塊鏈之不可竄改特性、 
匿名性所衍生的法律問題 

呂嘉穎* 

摘 要 

科技的日新月異對於人類的生活帶來了創新的改變，舉例來說，奠基於

區塊鏈技術的數位貨幣，對於傳統交易而言，帶來了不同的思維方式。現今

區塊鏈之運用，在規劃、運用上已不限於數位貨幣，而是以更為全面的方式

進入人類的生活之中。也由於這種對於未來社會所可能帶來的觀念衝擊，本

文試圖從區塊鏈本質及其與現行法規範間的矛盾、衝突為分析主軸，亦即以

區塊鏈技術層面可能帶來的爭議，做提前性的法律制定及修正建議。 
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On Law Problems from Immutability 
and Anonymity of Blockchain 
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Abstract 

Ever-changing technologies bring innovative changes in our life. For exam-

ple, digital currency based on Blockchain provides a brand new way of transaction. 

Blockchain now is going to be applied not only on digital currency, but on most 

aspects of our life. However, it may bring impact on existing norms. The study fo-

cuses on analyzing the contradiction between Blockchain and existing laws. That 

is, the author provides early advices of enactment and amendment of laws to re-

spond possible controversies caused by Blockchain. 
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